
Ekolojik Odak Grup

Katılımcılar:

Gündem:

İBB Şehir Planlama Müdürlüğü: Gözde Ağartan Ünaldı, Sinem Sakin,
Eda Mutluay, Serkan Dönmez

Kadıköy Belediyesi İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Müdürlüğü: Aynur Şule
Sümer

Kadıköy Kooperatifi: İlyas Seyrek, Evren Kocabıçak

Kokopelli Şehirde: Elif Çatıkkaş

EKOIQ: Barış Doğru

Ekoharita ve Çekül Vakfı: Alper Can Kılıç

Devridaim Enstitü: Yasemin Uluçınar

BİMTAŞ: Sıla Özdemir

Kadıköy ilçesinde yeni yapılacak tüm binalarda “B sınıfı enerji kimlik belgesi”

zorunlu hale getirildiğini ifade etmiştir.

Sahil parsellerinde yeni yapılacak tüm binalarda enerjinin %5’inin yenilenebilir

enerjiden sağlanması zorunlu hale getirildiğini belirtmiştir.

Kadıköy Merkez planlama alanı içinde, 1/5000 plan kararlarının ekoloji odaklı olarak

ele alınması için Kadıköy’deki çevre sorunlarının ve çözüm önerilerinin ele alınması için

ilgili sivil toplum inisiyatifleri ve Kadıköy Belediyesi birimleri ile bir araya gelinmiştir.

Her bir sivil toplum bileşeni Kadıköy merkez alanı içerisinde gerçekleştirdiği ekoloji

çalışmalarından bahsetmiş ve karşılaştıkları sorunlar ile çözüm önerilerini dile

getirmiştir. 
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Barış Manço Kültür Merkezi ve çevresindeki birkaç parselde PED (Positive Energy

District) projelendirildiğini ve uygulama için bütçe beklendiğini söylemiştir.

Kadıköy Belediyesi’nin gerçekleştirdiği ve kentsel ısı adası ile ilgili olan Inspires

Projesi kapsamında:

Atık Yönetimi konusunda, haftada 1 kere her sokaktan geri dönüştürülebilir atıklar

toplandığı ve birkaç sokağı kapsayacak şekilde atık getirme noktaları mevcut

olduğunu belirtmiştir.

Yağmur suyunun sifonlarda kullanılması için 400 m² üzerindeki parsellerde

yağmur suyu sisteminin kurulduğunu söylemiştir.

Zühtüpaşa Mahallesi’nde Asım Us Sokağın “atıksız yaşam sokağı” olarak

projelendirildiğini ve bu sokaktaki tüm atıkların ayrıştırıldığını; bu projeye yakın

zamanda Rasimpaşa Mahallesi’nde de başlanacağını belirtmiştir.

Mevcutta hızlanan kentsel dönüşüm uygulamalarının binaların yeşil dönüşümü için

büyük bir potansiyel taşıdığını söylemiştir.

Çarşamba günleri Özgürlük Parkı’nda ekolojik pazar kurulduğu belirtmiştir.

Plan kapsamında geliştirilecek ekolojik odaklı planlama kararlarının sadece

uyum değil adaptasyon konusunda da karar geliştirmesi gerektiğini

belirtmiştir.

Ulaşım kararlarının karbondioksit salınımını azaltacak şekilde organize edilmesi

gerektiğini ifade etmiştir.

-Yolların ağaçlandırılmasının,

-Parsellerin belirli bir bölümünün yeşil alan olmasının,

-Bostanların sayısının artırılmasının amaçlandığını belirtmiştir.
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Kadıköy’deki ulaşım kararları lastik tekerlekli araçlara göre planlanmaktadır. 

İmar planlarındaki yola terk edilen alanların değerlendirilmesi gerektiğini ve

uçtan uca otopark kararları yüzünden Kadıköy’deki kent bahçelerinin yok

olduğunu belirtmiştir.

Sokak hayvanları için besleme noktalarının oluşturulmasını talep etmiştir.

Betonlaşmadan dolayı yağmur suyunun yer altına sızamadığını belirtmiştir.

Kadıköy Kooperatifi’nin, satış istasyonlarını Halk Ekmek büfeleri gibi artırmak

istediğini belirtmiştir. Çünkü bu şekilde sağlıklı gıdaya erişimi kolaylaştırarak

tüketiciye ulaşabilecektir.

İBB’nin Kadıköy Salı pazarında kurduğu üretici pazarlarında zararlı

kimyasallar/ilaçlar dağıtıldığını belirtmiştir. Ekolojik pazar iddiasıyla kurulan bu

pazarların aslında ekolojik olmadıklarını dile getirmiştir.

Kadıköy Merkez’deki yaşlı nüfusu dikkate alınarak daha yaşlı dostu sokakların

kurgulanması gerektiğini vurgulamıştır.

Tarihi yapı stoğunun kaybolmaması için restorasyon çalışmalarında aksiyon

alınması gerektiğini belirtmiştir.

Kadıköy Kooperatifi’nin Kadıköy içinde mekansal olarak önemli bir yeri

olduğunu, üreticilerden ekolojik ürünleri alarak tüketici ile buluşturduklarını ve

kooperatifin ekolojik üretimi amaçladığını belirtmiştir.

Kooperatifin üretici ile tüketiciyi buluşturan eğitimler, çalıştaylar düzenleyerek

çeşitli etkinlikler yaptığını dile getirmiştir.

Küçük ölçekli yerel üreticiler ile güven odaklı bir ağ kurulduğunu böylelikle

doğrudan temas ve destek sağlanabildiğini söylemiştir.
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Eğitim alanlarının gıda üretimi için önemli bir potansiyel olduğunu söylemiştir.

Semt pazarlarının kompost için oldukça önemli alanlar olduğunu ve semt

pazarlarına yakın olacak şekilde kompost için küçük alanlar oluşturulabileceğini

belirtmiştir.

Kamusal alanlarda ağaçlardaki meyvelerin boşa gittiğini söylemiştir.

Permakültür tasarımı yapılacak alanlarda permakültür eğitiminin de

verilebileceği bütüncül bir merkez tasarlanabileceğini söylemiştir.

Kadıköy Ekolojik Yaşam Merkezi gibi ekoloji açısından bütüncül bir merkez

olarak yapılabileceğini belirtmiştir.

Rasimpaşa Mahallesi’nde bazı sokaklara kompost için üniteler yerleştirilmek

istendiğini ama araçlardan dolayı yerleştirilemediğini dile getirmiştir.

Rasimpaşa Mahallesi’nin kompost yapılan sokaklar için bir pilot proje alanı

olarak kurgulanabileceğini önermiştir. Fakat bunun için yayalaştırılmış sokaklar

gerektiğini dile getirmiştir.

Uygulanan projelerin yalnızca gönüllüler ile ilerlemesi mümkün olmadığından

yerel belediye görevlilerine ihtiyaç duyulduğu belirtilmiştir.
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